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Smanjenje zagađenja vazduha

B 92, 03.03.2012., VESTI u 11, 11:26
SPIKER:  Kao buduća članica EU Srbija će morati da povede računa  i o smanjenju zagađenja vazduha
prvenstveno u proizvodnji električne energije ,prošle godine je donet zakon o energetici ali nije  odnet
ni jedan pod zakonski akt kojim bi se  regulisala primena tog zakona,korišćenje energije vetra u našoj
zemlji moglo bi da  donese višestruku korist.
REOPORTER:Više nije važno samo koliko ste energije proizveli već i kako ste je proizveli n i jedna zemlja
neće moći da  napreduje ekonomski a da   ne emituje više štetnih gasova i više ugljen dioksida  nego
njeni susedi.
CVETLINA FILIPOVA (Sekretarijat energetske  zajednice ): Srbija se sporazumom o energetskoj zajednici
obavezala na   punu primenu direktiva o ograničenju emisije štetnih materija i uz velikih ložišta  za sve
postojeće nove elektrane do kraja 2017-te to možda zvuči kao  da ima dovoljno vremena ali s obzirom
koje su promene neophodne  i  nije tako .
REOPORTER:50 miliona  t uljen dioksida u vazduhu,prljave i neefikasne tehnologije čine  karbonski otisak
Srbije u ovom trenutku.
OLIVER DULIĆ :Potrošnja energije u zgradarstvu u Evropi je  negde  oko 137 kw sati po m kvadratnom dok
je u Srbiji to iznad 200 kw sati i to je jedan do konkretnih manifestacija naše ogromne ne efikasnosti.
REOPORTER:Vetar je jedan  od najčistijih načina za dobijanje električne energije čime bismo  mogli d a
podmirimo i 10% energetskih potreba zemlje i  priključimo se svetskom trendu  iako od prošle  godine
Srbija ima   zakon o energetici postoje problemi u njegovoj primeni.
MAJA TURKOVIĆ (PR Srpskog udruženja za energiju vetra ):Moj odgovor bi bio da ćemo prve vetrenjače
imati  u Srbiji godinu i po dana pošto se poslednji podzakonski akt donese da bi mogao zakon da se
sprovodi.
REOPORTER:Osim energetske i klimatske u Srbiji bi se promenila i ekonomska slika vetra ima i u
nerazvijenim područjima a početna ulaganja iako velika brzo se ispate kažu stručnjaci,osim interesovanja
stranih investitora postoji mogućnost da se  sve radi upravo u lokalu.
TOPLICA SPASOJEVIĆ (potpredsednik NALED-a):Polja vetra se nalaze obično na  nekim zabitima gde mi
na taj način  pokušavamo i da aktiviramo i  lokalne  stanovnike,lokalnu upravu i  ta preduzeća koja su
tamo postavljena.
REOPORTER:Toplica Spasojević dodaje  da je  najveća   prednost  to što se  vetro turbine relativno brzo
postavljaju dok je za  hidrocentralu potrebno minimum 5 za korišćenje energije vetra sv  može da se
završi za  2 godine.
SPASOJEVIĆ :Ideja je  da  kad jednom zaživi ova  vetropolja da se  i fabrike za proizvodnju vetra postave
u  Srbiju.
REOPORTER:Optimizma i energetskog potencijala ne nedostaje uz malo vetra u leđima uskoro e biti  donet
i akt za primenu energetskog zakona .


